
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2017

z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 10 lipca 2017 r. od godziny 800 do 825 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego

w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1    

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Kamila Bąk – inspektor ds. OZKS.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie:

1) zatwierdzenia  projektu  ,,Aktywna  integracja  w  Gminie  Wyrzysk”  w  ramach  

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.

      5. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej  w Wyrzysku –

Pan Stefan Rymer. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  13

radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu. 

Nieobecni radni: Pan Piotr Kuna i Pan Józef Jasik. 
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Ad. 3 Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął Radny, Pan

Krzysztof Bartkus

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad

i następnie zapytał, czy do proponowanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że w związku z obowiązującym statutem na każdej Sesji

bez wyjątku, czy jest to zwyczajna lub nadzwyczajna Sesja, powinien znaleźć się w porządku obrad

punkt ,,Wolne głosy i wnioski”.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  na  Sesji  nie  ma  obecnych  Państwa

Mecenasów i trudno jest polemizować. Natomiast Sesja została zwołana na wniosek Burmistrza

Wyrzyska  w  trybie  art.  20  ust.  3  ustawy o  samorządzie  gminnym.  W związku  z  powyższym

Przewodniczący obrad zapytał Radnego, Pana Ireneusza Przydziała, czy składa formalny wniosek

o wprowadzenie dodatkowego punktu?

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że aby nie przedłużać wycofuje swój wniosek.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że może zarządzić 10 minut przerwy i w tym

czasie zostanie to wyjaśnione.

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że uważa, iż jest taka potrzeba aby wyjaśnić zaistniałą

kwestię.

Wobec powyższego Przewodniczący obrad o godzinie 8:05 zarządził 10 minut przerwy.

O godzinie 8:15 wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że zgodnie ze statutem, który obowiązuje,

Rada Miejska w Wyrzysku odbywa Sesje zgodnie z przyjętym planem pracy, nie rzadziej jednak niż

raz  w  kwartale.  Ponadto  w  tym  statucie  zostały  określone  zasady  zwoływania  Sesji  oraz

co powinien obejmować porządek obrad. W związku z tym w § 23 ust. 2 został zawarty zapis,

iż: ,,Sesje nie ujęte w planie pracy Rady mogą być zwoływane w przypadkach przewidzianych

w ustawie”.  Taka sytuacja występuje w dniu dzisiejszym i art.  20 ust.  3 ustawy o samorządzie

gminnym wskazuje, że: ,,Na wniosek wójta lub co najmniej 1/4 ustawowego składu rady gminy

przewodniczący obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia

wniosku.  Wniosek  o  zwołanie  sesji  powinien  spełniać  wymogi  określone  w  ust.  1  w  zdaniu

drugim”. I tak ust. 1 w zdaniu drugim wskazuje, że: ,,Do zawiadomienia o zwołaniu sesji dołącza

się  porządek obrad wraz z projektami uchwał”,  co również zostało spełnione.  Natomiast  ust.  4

w art.  20 mówi,  że:  ,,Do zmiany porządku obrad sesji  zwołanej  w trybie określonym w ust.  3
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stosuje się przepis ust. 1a, z tym że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy”, a art. 1a

wskazuje,  że:  ,,Rada  gminy  może  wprowadzić  zmiany  w  porządku  bezwzględną  większością

głosów ustawowego składu rady” ale wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 

W  związku  z  przytoczonymi  wyjaśnieniami  Przewodniczący  obrad  zapytał  Radnego,  Pana

Grzegorza Oziminę, czy podtrzymuje swój wniosek?

Radny, Pan Grzegorz Ozimina odpowiedział, że nie.

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1)  zatwierdzenia  projektu  ,,Aktywna  integracja  w  Gminie  Wyrzysk”  w  ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że projekt uchwały wraz z materiałami został

przekazany wszystkim Radnym i następnie poprosił o kilka słów wprowadzenia.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że został ogłoszony konkurs przez

Wielkopolski Urząd Wojewódzki w Poznaniu dotyczący Osi Priorytetowej 7 Włączenie społeczne

oraz  Działania  7.1  Aktywna  integracja  i  Poddziałania  7.1.2  Aktywna  integracja  –  projekty

konkursowe.  W  związku  z  tym  konkursem  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej

w Wyrzysku złożył wniosek o dofinansowanie projektu ,,Aktywna integracja w Gminie Wyrzysk”.

Natomiast aby móc realizować wskazany projekt, to dzisiejszy projekt uchwały dotyczy możliwości

wyrażenia  zgody  na  podpisanie  umowy  o  dofinansowanie  projektu,  o  którym  opowie  Pani

Kierownik.  Kończąc  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  poprosiła  o  zwołanie  dodatkowego

i nadzwyczajnego posiedzenie Rady ponieważ bez zgody Rady nie byłoby możliwe pozyskanie

środków unijnych w wysokości 683.150,31 zł na realizacje projektu. 

Hanna Łapacz  – Kierownik  M-GOPS w Wyrzysku powiedziała,  że  w ramach przygotowanego

projektu chcą działać w kilku obszarach.  Przede wszystkich w obszarze aktywizacji  społecznej

ponieważ jest pomysł żeby 80 uczestników projektu i podopiecznych, którzy nie mają pracy lub ich

praca jest nisko płatna, mogło otrzymać wsparcie doradcy zawodowego, pracownika socjalnego,

psychologa, czy poradnictwa zawodowego w zakresie prawa pracy i prawa rodzinnego. W takim

działaniu zostanie objętych 15 rodzin pomocą asystenta rodzinnego. Kolejnym działaniem będzie

aktywizacja  edukacyjna,  przez  którą  będą  starali  się  takie  osoby  przeprowadzić  przez  kursy,

szkolenia i warsztaty aby umożliwiły one powrót na rynek pracy. Po takim zakończeniu uczestnicy

będą  mogły  otrzymać  płatny  staż  na  okres  3  miesięcy.  Następne  działanie  dotyczyło  będzie

aktywizacji zawodowej i zdrowotnej uczestników warsztatów terapii  zajęciowej, a jak wiadomo

w Liszkowie jest 15 uczestników terapii zajęciowej z terenu Gminy Wyrzysk. W związku z tym dla

takich osób będą działania w zakresie rehabilitacji i fizjoterapii oraz możliwości pozyskania pracy,
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a celem takich warsztatów jest przywrócenie osób niepełnosprawnych z powrotem na rynek pracy.

Ponadto będą prowadzone działania o charakterze środowiskowym, gdzie zostanie wybrana grupa

społeczna najbardziej narażona na największe problemy. Z taką grupą będzie procował animator

społeczny,  który  będzie  starał  się  zaangażować  osoby  w  integrację  aby  poprawić

ich funkcjonowanie w danej społeczności lokalnej. Cały projekt ma być realizowany od 30.06.2017

r.  do  31.12.2018  r.  na  całkowitą  wartość  projektu  w  kwocie  803.706,25  zł,  przy  wartości

dofinansowania  w  kwocie  683.150,31  zł.  Wkład  własny na  rok  2017  w kwocie  50.680,00  zł,

a  na rok 2018 w kwocie 69.875,94 zł,  i  takim wkładem własnym będą zasiłki  celowe,  zasiłki

okresowe oraz koszt rzeczowy, jak wynajem sali na cele szkoleniowe. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer podziękował  za  naświetlenie  projektu,  o  który

występował  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej.  Kontynuując  Pan  S.  Rymer  dodał,

że jak można zauważyć kwota dofinansowania jest niemała. 

Hanna  Łapacz  –  Kierownik  M-GOPS  w  Wyrzysku powiedziała,  że  chciałaby  wskazać,

iż w uzasadnieniu wkradł się mały błąd, ponieważ powinien być zapis Wojewódzki Urząd Pracy,

a nie Wielkopolski Urząd Wojewódzki. 

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  doszliby  do  tego  ponieważ  wniosek

o dofinansowanie wynika z Wojewódzkiego Urzędu Pracy, a należą się słowa podziękowania dla

Pani  Kierownik  oraz  dla  całego  zespołu  pracowników,  którzy  opracowywali  ten  wniosek.

Natomiast da to możliwość realizacji wszystkich zadań, o których wspomniała Pani Kierownik. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Radny, Pan Piotr Radwański zapytał, kto będzie zajmował się realizacją projektu?

Hanna  Łapacz  –  Kierownik  M-GOPS  w  Wyrzysku powiedziała,  że  jest  zaangażowana  jako

koordynator  projektu,  a  na  każdym  obszarze  działań  zaangażowanych  będzie  wiele  osób.

Natomiast  z  pewnością  będą  korzystali  z  pomocy  usług  zewnętrznych  i  takie  nabory

na wykonywanie usług będą zamieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Radny,  Pan  Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  rozumie,  iż  będą  organizowane  różnego  typu

szkolenia. 

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku powiedziała, że szkolenia będą dostosowane

do możliwości  oraz jakiego typu będzie ich zapotrzebowanie.  Każda osoba przejdzie  spotkanie

z doradcą zawodowym aby móc pójść w mocne strony oraz pod potrzeby takich osób. 

Radny,  Pan  Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  jak  nie  będzie  to  pod  potrzeby  rynku  lecz  pod

potrzeby osób, to trochę mija się to z celem.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer powiedział,  że  zgłoszoną  przez  Panią  Kierownik

Kierownik  uznaje  się  jako  błąd  pisarski,  który  do  samego  projektu  uchwały  nic  nie  wnosi,
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a pierwsze zdanie winno brzmieć: ,, W związku z ogłoszonym konkursem przez Wojewódzki Urząd

Pracy  w  Poznaniu”.  W związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  jak  nie  usłyszy

sprzeciwu, to uzna, iż zmiana została przyjęta.

Sprzeciwu nie zgłoszono.

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił

do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 13 głosach „za”.

Uchwała Nr XXXVI/287/2017 stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że otrzymuje informacje, iż skrzynki mailowe

niektórych Radnych są przepełnione i  nie  dochodzą materiały,  a  Pan Informatyk służy pomocą

w celu usunięcia problemu. 

Ad. 5    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 8:25 Przewodniczący

Rady zamknął XXXVI sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady
Dagmara Pinkowska    (-) Stefan Rymer
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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